



Council of the
European Union

075366/EU XXVI. GP
Eingelangt am 19/09/19

Brussels, 19 September 2019
(OR. en, de)

12333/19

COMPET 631
IND 236
MI 656

NOTE

From:	German delegation
To:	Council
Subject:	Call of the SME Envoy Network for a vigorous and forward-looking EU policy for small businesses - <i>Information from the German delegation</i>

Delegations will find attached a note from the German delegation to the Council with a view to the meeting of the Competitiveness Council on 26 September 2019.

Tagesordnung des Wettbewerbsfähigkeitsrats am 26. und 27. September 2019***Nichtlegislative Maßnahmen***

Vorstellung des „Call of the SME Envoy Network for a vigorous and forward-looking EU policy for small businesses“

Informationsspunkt der Deutschen Delegation

Mit dem „Call of the SME Envoy Network“ möchte das KMU-Botschafter-Netzwerk („SME Envoy Network“) frühzeitig einen Akzent für eine vitale und zukunftsorientierte EU-Mittelstandspolitik setzen, auch um den sich neu bildenden Institutionen – EP und KOM – ein deutliches Signal für die gerade begonnene Legislatur zu senden.

Wesentliche Forderung des Netzwerks ist die Schaffung eines neuen politischen Rahmens für mittelständische Unternehmen, aufbauend auf dem Small Business Act aus dem Jahr 2008 und den bisher gewonnenen Erkenntnissen. Außerdem ermutigt das Netzwerk die KOM, die EU-Mittelstandspolitik in ihrer künftigen Organisation zu berücksichtigen, und wirbt für eine verbesserte öffentliche Kommunikation mittelstandsspezifischer Angebote, Maßnahmen und Informationen sowie die Fortsetzung des Netzwerks.

Der Wettbewerbsfähigkeitsrat könnte mit der Behandlung des „Aufrufs“ das politische Bewusstsein der europäischen Ebene und der Mitgliedstaaten für die Belange der KMU in Europa stärken und die Bedeutung der KMU für Wachstum und Wettbewerbsfähigkeit in Europa unterstreichen. Gerade zum jetzigen Zeitpunkt sollte das Momentum genutzt werden, um mit dem Aufruf wichtige Impulse für eine europäische KMU-Politik zu setzen und für die Beachtung der in dem Aufruf enthaltenen Empfehlungen zu werben.

Agenda of the Competitiveness Council on 26 and 27 September 2019

Non-legislative measures

Presentation of the “Call of the SME Envoy Network for a vigorous and forward-looking EU policy for small businesses”

Item of information proposed by the German delegation

With the “Call of the SME Envoy Network” the SME Envoy Network devotes particular attention to a vigorous and forward-looking EU policy for small businesses to send out a strong signal to the newly emerged institutions – EP and COM – for the recent legislative period.

An essential demand of the network is the creation of a new policy framework for SMEs, set up on the Small Business Act of 2008 and the lessons learned so far. The network also encourages the COM to take into account EU SME policy in its future organisation and promotes improved public communication of activities and information on SME as well as the continuation of the network.

In giving attention to the “Call”, the Competitiveness Council could strengthen political awareness at European level and among the Member States about the needs and concerns of SMEs in Europe, and could stress the importance of SMEs for European growth and competitiveness underline their importance for Europe. Using the momentum at this time it could also provide important stimulus for a European SME policy by advocating the implementation of the recommendations set out in the Call.
